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Møde:  Skolebestyrelsesmøde    
 

Dato: 4. april 2022   Referat 

     
  

Tid: Formøde for forældrevalgte fra 17.30-18.00 

       SB-møde 18.00-20.15 

 

Mødested: Personalerum Nord 

 

Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Helle Hylleberg, Kirsten Lundager,  

Gæstedeltagere:  

Fraværende: Lykke Rømer, Kirsten Lundager 

 

Mødeleder: Søren Rindal  

Ordstyrer: Peter Borgselius 

Referent: Helle Hylleberg 

 

 

Tid   Behandling Referat 

18.00

- 

18.10 

1 • Godkendelse af referat fra 

15.03.2022 

• Godkendelse af dagsorden  

Beslutning Godkendt 

 

 

Godkendt 

 

Velkommen til Johnny Larsen, som fremover deltager i 

bestyrelsen. Johnny Larsen er valgt som tillidsrepræsentant for 

lærerne og indtræder i bestyrelsen i stedet for Bente Larsen. 

Bente Larsen deltager til det sidste SB-møde i juni. 



2 

 

18.10

- 

18.30 

2 Meddelelser 

 

Elevråd  

 

Formand 

 

Skoleledelse  

 

 

Medarbejdere 

 

 

 

 

Andre, herunder forældrehenvendelser 

•  

 Elevråd:  

Planlægning af Lille Grundlovsdag er iværksat. 

Formand:  

Et skolebestyrelsesmedlem har trukket sig fra bestyrelsen, så der 

skal et mere medlem på valg til det kommende valg.  

Skoleledelse:  

• Personalesituationen    

Vi har pt en sygemelding og de respektive klasser er vikardækket. 

Vi ved ikke hvor længe sygemelding vil vare.  

Vi har pt. meget sygdom blandt personalet. (Influenzavirus m.m.) 

Kontoret er fortsat underbemandet, men er på vej mod 

bemanding i større grad. 

 

• Sygdom, herunder corona-restriktioner der er afviklet     

(spritvagter på Nord)    

Dørene åbner først 7.50, hvor skolen har tilsynet. Man møder ind 

enten udenfor skolen eller i klassen kl. 7.50 efter aftale med 

lærerne. 

Påskebrevet fredag vil indeholde en opsummering på, hvordan 

reglerne er. 

  

• Timefordelingen og fagfordelingsarbejde påbegyndt under 

hensyntagen til muligheder for vedtagne frihedsgrader i 

2023-2024, kommer under senere punkt. 

Torsdag d. 21. april holder vi fagfordelingsmøde med lærerne. 

MUS-samtalerne er under afholdelse og er snart afsluttet. 

• Kalenderindkaldelser fremsendt – spørgsmål til datoer og 

indhold under dette punkt: 

LN har via e-mail sendt oversigt over relevante datoer for 

Skolebestyrelsens møder frem til sommerferien. 

• Tyveri og hærværk 
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Der har været en tyveknægt på skolen. Politiet er kontaktet og 

har fået udleveret overvågningsbillederne. Manden er ikke kendt. 

Forældrene skal selv anmelde tyverier til politiet.  

SFO-ledelsen: 

Kirsten var ikke til stede. 

 

Medarbejdere: 

Lærerne: 

Lærerne har valgt ny tillidsrepræsentant. Alle er spændt på 

fagfordelingen, som står for døren, og det optager personalet i 

forhold til ønsker og valg. Forårskoncert er under forberedelse.  

Pædagogerne: 

46 nye børn er ankommet, og alt er forløbet godt. 

 

Andre:  

 

18.30

- 

18.45 

3 Drøftelser om kommende skoleårs 

valgfag på 7. – 9. årgang, ved Lotte 

Nowack 

 

Obligatoriske valgfag på 7. og 8. årgang, 

valgfagskurser på 9. årgang og Åben 

skolesamarbejde: 

 

• Håndværk og Design 

• Musik 

• Madkundskab 

• Billedkunst 

• 9. årgang 

Personaleforbrug: 2 voksne til hvert fag, 60 

klokketimer på et år, placeret på udvalgte 

undervisningsdage, samarbejde med 

musikskolen, herunder køb af deres 

ressourcer. Generelt Åben skole 

Drøftelse og 

beslutning 

                        

LN orienterede om, hvordan vi kører valgfaget på skolen afvikles. 

Musikskolen har i dette skoleår stillet en lærer til rådighed for os 

og desuden en ekstra lærer, da vi stod uden musiklærer, der 

kunne dække valgfaget. Nu har vi fået ansat en musiklærer, som 

fremover skal køre musikvalgfaget. Der er et ønske fra 

musikskolen om at køre videre sammen med os, og skolen og 

eleverne har oplevet, at det faglige niveau er højt og i åben skole 

regi er det relevant. Der er en omkostning i denne forbindelse – 

ca. 30.000 kr. 

Bestyrelsen har vedtaget at give ledelsen mandatet til at 

fortsætte samarbejdet. 

 

9. årgangsvalgfag: Indholdet er små kurser i samfundsforståelse 

og livsduelighed, og der afholdes en konkurrence i 9. klasserne, 

for at finde det bedste navn til faget. 
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samarbejde. Idéer til hvad faget på 9. 

årgang skal hedde. 

  

 

 

18.45

- 

20.20 

 Frihedsgrader for kommende skoleår 

2023-2024 - Drøftelse af 

skolebestyrelsens holdning til 

konvertering af den understøttende 

undervisning  

 

Uddrag fra aftaleteksten opdateret på 
ministeriets hjemmeside 28. marts 2022: 
  
Mulighed for at konvertere al understøttende 
undervisning  

Aftalepartierne er også enige om, at muligheden for at 
konvertere al understøttende undervisning med henblik på 
tilrettelæggelse af andre aktiviteter, der udløser et 
tilsvarende personaleforbrug i undervisningen, skal 
forlænges, sådan at denne mulighed også gælder for 
skoleåret 2022/23. Der kan give mulighed for tolærer- og 
tovoksenordninger, flere fagtimer, holddeling eller turboløb 
i udvalgte fag, hvis skolen vurderer, at det er et egnet 
redskab til at understøtte elevernes faglige udvikling. 
Konverteringen af understøttende undervisning forudsætter 
således fortsat, at de frigivne personaleressourcer fortsat 
bliver på skolen.  
 

Baggrund:  
A. Den understøttende undervisning, 

der i dag er placeret selvstændig er 

lektie/studietid/Demokratid, og den 

varetages af lærerressourcer. 

Drøftelse og 

beslutning 

 

Timefordelingsplanen opfylder både det bindende og vejledende 

timetal.  

Drøftelserne omkring prioriteringen af understøttende 

undervisning til bl.a. lektie/studietid gik bl.a.  på:  

• hvorvidt det ville være en fordel ikke at have lektietid, hvis 

man så skal lave det hele, når man kommer hjem. 

• Lektiecafe kunne oprettes, ligesom der ligger kor om 

eftermiddagen 

I forhold til reduktion af den understøttende undervisning 

besluttes det: 

 

0.-3. bevares status quo 

4. kl. reduceres med 1 lektion 

5. kl. kan ikke reduceres yderligere 

6. kl. reduceres med 1 lektion 

7. kl. reduceres med 2 lektioner 

8. kl. reduceres med 2 lektioner 

9. kl. reduceres med 2 lektioner 

 

Principper for hvordan de ekstra ressourcer (to voksenordningen) 

skal fordeles: 

 

• Fokuseres på de fag, der har lektier 

• Det er vigtigt, at vi husker at tage højde for de ønsker, 

der var fra elevrådet om at arbejde mere med 

kønsforståelse, identitet, diversitet. Dette kan også 

indarbejdes i fagene og/eller i 9.kl. valgfag om fredagen. 
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B. I dag er allerede en del af den 

understøttende undervisning 

allerede lagt ind som 2 - voksen 

ordning fx ved (brug af pædagoger i 

bø-klasse og 1-3. årg), co-teaching 

timer. 

Drøftelse og stillingtagen: 
1. Skolebestyrelsen skal forholde sig 

til, om vi skal reducere skoledagens 

længde yderligere ved at fjerne den 

understøttende undervisning 

(lektie/studietid) 

2. Hvis man fjerner lektie/studietid, 

hvilke overordnede principper 

ønsker skolebestyrelsen så, at der 

skal tages hensyn til /tilstræbes i 

forbindelse med placering af to-

voksentimer for det kommende 

skoleår? 

 
Skolebestyrelsen princip for 
undervisningstimernes fordeling fremgår af 
s. 22.  
Bemærk, at hvis selvstændig lektie og 
studietid fjernes, skal princippet for 
lektiehjælp/studietid revideres s. 19 
 
Evt. nedsættelse af arbejdsgruppe 
 

 

 

 

• Skolebestyrelsen ønsker at afprøve ordningen med en 

lektiecafe 2 gange om ugen, som en frivillig ordning. 

Ordningen evalueres efter første halvår. 

• Lotte Nowack og Søren Rindal reviderer princippet for 

lektiehjælp og studietid. 
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Den endelige timefordelingsplan for 
skoleåret 2022-2023 vedtages på SB-
mødet 2. maj 2022 
 
Bilag: Sct. Nicolai Skoles principper og 
politikker og timefordelingsplanen 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

20.20 

– 

20.35 

7 NYT FRA ARBEJDSGRUPPER  

 

10 – års – hjul for kontaktforældre 

• Fastsættelse af online-dato til 

kontaktforældremøde med henblik 

på gennemgang af årshjul for 

kontaktforældre (27. april) 

• Nyt fra arbejdsgruppen 

Drøftelse og 

beslutning 

 

Arbejdsgruppen holdt møde 24 marts. Der afholder møde med 

kontaktforældrene d.27. april 19.30 -20.30 online – Guja 

Gudmundsdottir indkalder med et link til mødet. Vi samler input 

og arbejder videre med dette. Medarbejderne har ønsket, at der 

også arbejdes med sund kost og en god start på dagen. 

Deltagelse fra bestyrelsen:  Heidi Larsson og Guja 

Gudmundsdotti, og andre som måtte have lyst til at deltage. 

 

 

 

 

 

 

 

20.35

- 

20.50 

8 NYT FRA ARBEJDSGRUPPER  

 

 SFO og KLUB 

 

 

 

 

 

Drøftelse og 

beslutning 

 

Mødet d. 28. marts blev aflyst pga. sygdom. 

Forslag om morgenåbning på skolen er på bordet.  

 

Bestyrelsen besluttede, at det er en god ide at køre en pilot for 

morgen SFO på skolen.  
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Den samlede ledelse melder tilbage mht. hvad konsekvenserne 

(også de økonomiske) kan blive, da SFO leder ikke var til stede på 

mødet. 

 

 

20.50

-

20.55 

 NYT FRA ARBEJDSGRUPPER – 

 

Fysiske Rammer og gårdmiljø. 

 

 

Drøftelse og 

beslutning 

Mødet blev skubbet pga. sygdom til ny afholdelse 7. april. 

Gruppen laver et oplæg til vision om bygningerne. Kant rapporten 

er brugt til at trække ideer fra. Det er vigtigt, at skolen giver 

noget tilbage til lokalområdet. 

Der er mulighed for et ekstra klasseværelse i gul bygning. 

Den gamle varmecentral skal også fjernes. 

Det gamle omklædningsrum på syd: fliserne bliver fjernet og vi 

ser frem til, hvad lokalet kan bruges til. 

 

 

EVT:    Madordningen starter efter påske. 

Skolebestyrelsesvalget– lægges op på aula. 

Man kan godt stille op til valget, selv om ens barn går ud 

halvvejs. 

 

  Kommende punkter, der afventer 

behandling: 

 

 

- Skriftlig kommunikation til Aula, et 

levn fra vores arbejde med 

hjemmesiden og arbejdsgruppen 

omkring  

- Revidere princip for vikardækning, 

der er endnu ikke nedsat en 

arbejdsgruppe. 

 Datoerne for kommende skolebestyrelsesmøde: 

Onsdag d. 8. september 2021: 

Mandag d. 11. oktober 2021 

Torsdag d. 25. november 2021 

Mandag d. 10. januar 2022 

Torsdag d. 3. februar 2022 

Tirsdag d. 15. marts 2022 - Møde mellem SB, PS og elever fra 

elevrådet og derefter ordinært SB-møde 17.00-21.00 

• Mandag d. 4. april 2022 – SB-møde – formøde for forældre fra 
1730-18.00, - selve mødet er fra 18.00-20.15 

• Mandag d. 2. maj 2022 –formøde for forældre fra 1730-18.00, - 
selve mødet er fra 18.00-20.15 

• Onsdag d. 11. maj - Afholdelse af VALGMØDE kl. 18.00-19.00 
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- Princip om lejrskoler som springbræt 

til internationalt samarbejde, der er 

endnu ikke nedsat en arbejdsgruppe 

- Udarbejdelse af 10-års årsrul, 

revidering af pamflet til 

kontaktforældre, forældremøder i ny 

form 

 

 

 

 

• Mandag d. 23. maj – Sidste frist for underskrivelse af en 
kandidatopstilling – alle opstillede mødes med henblik på aftale om 
fredsvalg, kl. 18.00  

• Tirsdag d. 31. maj 2022 - SB-møde -formøde for forældre fra 
1730-18.00, - selve mødet er fra 18.00-20.15 

• Mandag d. 13. juni 2022 SB-møde - Konstitueringsmøde for 
kommende Skolebestyrelse 2022-2022 fra 17.00-18.00,  

• Mandag d. 13. juni 2022 SB-møde - Ordinær SB møde er fra 
18.00-20.15 – derefter sommerfrokosten.  

Kontaktforældremøder: 

Kontaktforældremøde onsdag d. 3. november 2021 19.00-21.00 

 

Onsdag d. 27. april 2022 Online kontaktforældremøde 1930-2030 

 
 

 

 

  Der arbejdes fortsat med følgende punkter: 
• Kontaktforældre-folderen er teksttung og 

kunne med fordel gøres mere overskuelig. 

Desuden kunne man præcisere hvad 

kontaktforældres rolle er. 

• Evt. øget antal kontaktforældre. 

• Sætte kontaktforældre på valg. 

• 10 årshjulet skal vejlede om, på hvilke 

klassetrin, det giver mening at tage 

respektive emner op – intentionen er at 

hjulet bruges som et ide-katalog 

• Kontaktforældre opfordres til at vidensdele på 

tværs af årgangene – evt. fremmøde på af 9. 

klasses kontaktforældrene. 

• Kommunikationsfora tages op på 

forældremøder 

 Eksisterende arbejdsgrupper: 

- SFO/klub: 

- Martin Birk, elevrådsrepræsentant Frida og Kirsten 

Lundager 

-  

• Kontaktforældremøde: Guja Gudmondsdóttir, Heidi Larsson 

Lotte Nowack, Helle Hylleberg, 

- Fysiske rammer: - Gårdmiljø og bygninger Peter 

Borgselius, Martin Birk, Søren Rindal, Lotte Nowack 

elevrådsrepræsentanter Mynte og Frida   

 

- Lektiehjælp og studietid: – princip for fordeling af 

undervisningstimer Guja Gudmondsdóttir, Heidi Larsson, 

elevrådsrepræsentant Frida  

-  

 

-  
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• Forårsmøder arrangeret af 

kontaktforældrene, hvor årshjulet tages i 

brug. Klasselæreren deltager men faciliterer 

ikke. 

• Forslag om Online-kontaktforældremøder i 

januar og april. 

• forældremøder – 6. kl. kunne f.eks. få besøg 

 

 


